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Vijesti o radu Centra za međunarodne studije i 
Atlantskog vijeća Hrvatske 

Predstavljanje godišnjaka "Šipan 2003" 

U sklopu tjedna Europske unije u Dubrovačko-neretvanskoj županiji, u Du
brovniku je 8. svibnja predstavljen godišnjak "Šipan 2003". Godišnjak je re
zultat ljetnih škola koje je na otoku Šipanu organiziralo Atlantsko vijeće Hr
vatske s ciljem promicanja euroatlantskih integracija, te donosi pregled rado
va sudionika i predavača. 

Zbornik je predstavio direktor Nakladno-istraživačkog zavoda Politička 
kultura, dr. Radule Knežević, a doc. dr. Lidija Čehulić održala je predavanje 
na temu "Nastanak i razvoj EU i položaj Republike Hrvatske". Doc. dr. Čehu
lić najavila je i ovogodišnje ljetne škole, koje će se, u organizaciji Atlantskog 
vijeća Hrvatske, također održavati na otoku Šipanu. 

Atlantsko vijeće Hrvatske organiziralo diplomatski piknik 

Atlantska vijeće Hrvatske u suradnji s Ministarstvom vanjskih poslova orga
niziralo je piknik za predstavnike veleposlanstava u Hrvatskoj. Nakon pro
šlogodišnjeg posjeta Gorskom Kotaru, ove godine za destinaciju je izabran 
Slavonski Brod. Cilj piknika bio je upoznati diplomate s radom Atlantskog vi
jeća Hrvatske, predstojećim seminarima koji će se održati na otoku Šipanu, 
kao i s gospodarskim perspektivama Brodsko-posavske županije, poviješću 
Slavonskog Broda, te kroz druženje ojačati međusobne kontakte. Tijekom 
dana održan je sastanak s predstavnicima Brodsko-posavske županije, a or
ganiziranje i obilazak tvrđave Brod, franjevačkog-samostana i crkve sv. Troj
stva. 

Predavanje generala Antuna Tusa 
"Zašto članstvo RH u NATO savezu?" 

Priključenjem NATO savezu Republika Hrvatska će ostvariti dugoročnu sta
bilnost i sigurnost. Obrambeni troškovi će biti smanjeni, a profesionalne i spe
cijalizirane oružane snage bit će osposobljene odgovoriti na najnovije prijetnje 
i sigurnosne izazove. Također, bit će povoljnije i ozračje za inozemna ulaganja i 
gospodarski razvoj, a bit će i učinkovitija pomoć u slučaju elementarnih nepo
goda. Istaknuo je to veleposlanik RH pri NATO-u, general zbora Antun Tus na 
predavanju pod nazivom "Zašto članstvo RH u NATO savezu?", koje je u orga
nizacijiAtlantskogvijeća Hrvatske 27. svibnja održano na Fakultetu političkih 
znanosti u Zagrebu. General Tusje dodao kako NATO od Hrvatske očekuje da 
bude subjekt stabilnosti na području Zapadnog Balkana. 

Transformacijom NATO-a iz isključivo obrambene u sigurnosno-poli
tičku organizaciju, te primanjem novih članica i sklapanjem partnerstva s os-
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talim državama, stvoren je širok prostor mira, stabilnosti i sigurnosti, te su 
osigurani uvjeti za društveni i gospodarski prosperitet. O tome bi hrvatski 
građani trebali voditi računa pri odlučivanju o priključenju NATO-u, zaklju
čio je general Tus. 

Predstavljanje projekta "Balkan NATO-bus" 

Odbor mladih Atlantskog vijeća Hrvatske organizirao je u utorak, 22. lipnja, 
na Fakultetu političkih znanosti, predstavljanje projekta "Balkan NATO-bus". 
Projekt "Balkan NATO-bus" pokrenut je na inicijativu organizacije mladih 
Euroatlantskog kluba Makedonije, s ciljem zajedničkog putovanja predstav
nika organizacija mladih Atlantskih vijeća Hrvatske, BiH, SiCG, Albanije, 
Makedonije i Bugarske na lstanbul Panatlantic Student Summit, koji se 
održava u sklopu NATO Summita u Istanbulu. 

Na predstavljanju, okupljenima se obratila prodekanica Fakulteta poli
tičkih znanosti prof. dr. Smiljana Leinert-Novosel, a projekt su predstavili 
predstavnici organizacija mladih Atlantskih vijeća Hrvatske, SiCG i Make
donije. Koordinator za NATO u Ministarstvu vanjskih poslova Republike 
Hrvatske Pjer Šimunović održao je izlaganje na temu "Što zemlje regije mogu 
očekivati od NATO Summita u Istanbulu?". 
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